
Zpráva o činnosti  
MO ČRS Stříbro 

za rok 2023
Předložená na VČS MO ČRS Stříbro,  

konané dne 9. 3. 2024



1. Plnění usnesení z VČS 2023

Výbor MO se snaží o další rozšiřování 
vodních ploch. V minulosti jsme postupně 
zakoupili pozemky pod hrází rybníka 
Třešňovka, které chceme přeměnit na nový 
rybník. Místo se svým charakterem nabízí 
k tomu, aby zde byl rybník vybudován. 
V loňském roce byly dokončeny geodetické 
práce a bylo zahájeno zpracování projektu. 
Stále hledáme vhodné možnosti financování 
výstavby tohoto vodního díla.

V roce 2023 byla také dokončena úprava 
sjezdu na loviště rybníka Vatina. Možnost 
nakládat ryby pod hrází ušetří pracovníky 
a hlavně těžkou práci při vynášení 
přepravek s rybami z loviště na hráz.

Na rybníku Sytno jsme se po výlovu sešli 
s projektantem a dohodli se na řešení 
úpravy výpustního zařízení. Chceme 
zrušit současný způsob vypouštění 
namáhavým slézáním po žebříku a 
ručním odstraňováním dluží a nahradit ho 
podobným zařízením jako je na rybníku 
Výrov.

Spolupráce s vedoucími rybářských kroužků 
je i nadále dobrá. Jsme rádi, že děti mají 
o práci v kroužcích zájem a že pracuje nový 
kroužek v Okrouhlém Hradišti. Bližší údaje 
o kroužcích přinášíme ve zprávě.

Samostatnou kapitolou je vyplňování 
přehledů o úlovcích. Pro hospodáře Jiřího 
Vojtu je kontrola odevzdaných přehledů 
práce na celý leden. Věřte, že nikdo z nás by 
nechtěl být na jeho místě. Bližší údaje jsou 
dále ve zprávě

Připomínáme, že členský příspěvek na 
aktuální rok je nutné zaplatit do konce 
dubna. 

Dospělí zájemci o vydání povolenky, kteří 
dosud nerybařili, procházeli přezkoušením 
formou testu. Po splnění podmínek 
přezkoušení jim byl vydán městským 
úřadem rybářský lístek a následně 
pak místní organizací členský průkaz 
a povolenka k rybolovu. Přezkoušení se 
nadále konají v předem určených termínech 
v kanceláři MO (každé pondělí). Zájemcům 
doporučujeme objednat se dopředu.



2. Zpráva o činnosti výboru MO ČRS Stříbro

Práce výboru se zaměřovala na běžný chod 
organizace a na důležité záležitosti, které 
bylo potřeba řešit.

Výborové schůze byly tři. Většina výboru 
se však scházela pravidelně každé pondělí 
a v případě potřeby i v jiné dny k řešení 
záležitostí chodu organizace. 

Nejdůležitějšími aktivitami byl nákup 
a vysazení potřebného množství 
násad, zajištění krmení a ochrana ryb 
proti extrémním vlivům počasí a před 
predátory. Vrcholem roku pak byla příprava 
a provedení výlovů chovných rybníků 
a vysazování ryb do revírů. 

Na rybníku Výrov jsme pronajali na 
letní měsíce pláž městu Kladruby. Také 
v tomto roce plánujeme nájem zopakovat. 
S Kladruby jsme také podepsali novou 
smlouvu na rybník u kláštera, který bude 
i nadále sloužit výlučně pro potřeby 
rybářského kroužku. 

Během roku jsme se věnovali důležitým 
činnostem, které jsou nezbytné pro 
zajištění dobrých výsledků MO, jako prodeji 
povolenek k lovu, běžné údržbě majetku, 
zajišťování dobrého technického stavu 
vozidel a zařízení, jednání s některými 
obcemi, podpoře rybářských kroužků, 
přezkušování nových členů a dalším 
potřebným úkonům.

Velkým problémem je pro nás i nadále 
inflace a s ní spojené vysoké ceny energií, 
rybích násad, krmení a dalších vstupů 
do chovu ryb. Tyto podmínky jsou sice 
pro všechny organizace stejné, ale více 
komplikují práci těm organizacím, které 
se věnují chovu násad. Věřme, že se v této 
oblasti začne situace lepšit. Vysoké letní 
teploty, neúnavní predátoři, vysoké ceny 
násad a další faktory nás nenechávají 
v klidu během celého roku.



3. Členská základna a správní činnost

Naše organizace měla k 31. 12. 2023 celkem 495 členů, z toho 22 žen, 58 dětí a 12 mladých 
rybářů. V roce 2022 bylo naší MO vydáno: 

Povolenky roční Územní – MP Územní – P Celosvazové – MP

Dospělí 312 40 24

Mládež / Děti 17/49 1/11 2/8

Fond SHR za rok 2023 (MO Stříbro):

Vyúčtování ZÚS ČRS Plzeň 245 500 Kč k 31. 12. 2023

Do pokladny vybráno 154 500 Kč SHR – platby od členů

MO Stříbro uhradila za členy 91 000 Kč zdarma SHR

Druhy povolenek osvobozených od fondu SHR:

Povolenky MP+P (1 600 Kč) 166 ks

Povolenky ZTP (800 Kč) 12 ks

Povolenky celosv. MP (2 950 Kč) 4 ks

Celkem 182 ks

Počet členů MO Stříbro osvobozených od úhrady SHR pro rok 2023:

Ženy 24 členů 12 000 Kč

Důchodci 120 členů 60 000 Kč

Ostatní (členové RS, výboru, vedoucí ryb. kroužků, 
mimořádná činnost, pracovní a lovicí četa)

38 členů 19 000 Kč

Celkem 182 členů 91 000 Kč

Brigádnická činnost: Zájemci o pracovní výkon brigád budou využiti dle potřeb organizace, 

zejména při výlovech chovných rybníků a údržbě zařízení. Tito rybáři se mohou hlásit u pana 

Huleše.



4. Vzdělávací a kulturní činnost

Ani v minulém roce jsme rybářský ples 

nepořádali. Ceny nájmů se prudce zvýšily 

a lidé nenavštěvovali ani ostatní plesy ve 

Stříbře.

Na jaře proběhlo plánované školení 

vedoucích kroužků, které organizuje 

Západočeský územní svaz. Vedoucí po jeho 

absolvování obdrželi certifikát a oprávnění 

vést malé rybáře. 

5. Činnost rybářských kroužků při MO ČRS

V loňském roce pracovaly celkem 4 rybářské kroužky:

• V Pernarci pod vedením Miroslava 

Schlegela (13 dětí),

• ve Svojšíně pod vedením Františka 

Veverky, Jana Veverky a Václava Matiho 

(15 dětí),

• v Kladrubech pod vedením Bohumila 

Krause a Petra Havránka (14 dětí),

• v Okrouhlém Hradišti pod vedením 

Martina Horáka, Tomáše Horáka a Jitky 

Kořenské (9 dětí).

Všem vedoucím za jejich práci děkujeme a budeme je i nadále podporovat. 

 
6. Činnost rybářské stráže (RS) MO ČRS Stříbro  
a ochrana revírů v r. 2023

Rybářská stráž MO Stříbro má za úkol 

kontrolovat všechny naše chovné rybníky, 

chovné potoky a všechny svěřené sportovní 

revíry ve správě MO ČRS Stříbro. Revíry 

ve správě naší MO mají celkovou výměru 

565 ha o délce 97 km. Na kontrolu těchto 

revírů má místní organizace ČRS Stříbro 

stanovenou dobrovolnou rybářskou stráž 

v počtu 20 členů. 

Naším největším a nejnavštěvovanějším 

revírem je přehrada Hracholusky, a to 

zejména v oblasti kempů, kde přetrvávají 

opakovaně největší problémy. 

I v roce 2023 se provedlo několik 

hromadných kontrol tentokrát s Policií ČR 

a zástupci Povodí Vltavy. Při těchto 

kontrolách bylo zadrženo několik povolenek 

a rybářských prutů a bylo uděleno několik 

pokut za nocování na pozemcích Povodí 

Vltavy. 

Na ostatních revírech – Úhlavce, Mži 5A, 5B 

a Úterském potoce nedochází k problémům 

téměř vůbec. 

Všem aktivním členům rybářské stráže 

výbor MO ČRS Stříbro za jejich činnost 

v roce 2023 děkuje.



7.  Hospodaření na rybochovném zařízení za rok 2023

Organizace hospodaří na 7 vlastních 

a 1 pronajatém rybníce. V loňském roce 

nebyla osazena rybou Výrovka (teče hráz) 

a rybník Vatina, na kterém byl zhotoven 

sjezd pro vozidla až na kádiště a rybník byl 

zastaven až v měsíci srpnu. Také v loňském 

roce byly rybníky na začátku sezony na 

plném stavu vody. Na rybníce Sytno bylo, 

jako každý rok, provedeno vápnění a potom 

hnojení močůvkou pro  podporu rozvoje 

planktonu. 

Na rybníky bylo celkem vysazeno: 

• Kapr násada – 27 540 ks / 14 379 kg

• Lín 3 – 1 610 ks / 194 kg

• Lín 1 – 12 000 ks / 18,45 kg

• Štika rychlená – 4 000 ks

Největší problém byl s násadou kapra, které 

byl u všech dodavatelů nedostatek, a tak 

proti jiným rokům byly nasazeny ryby od 

více dodavatelů a v různých velikostech. 

Z počátku vše probíhalo normálně, ale 

jak jistě všichni víte, nastaly v červenci 

velké teploty, proto nebylo možno asi 

měsíc podávat krmení. A aby toho nebylo 

málo, v Sytenském rybníce se rozmnožily 

nežádoucí rostliny a v neposlední řadě jej 

pravidelně navštěvovala devítičlená vydří 

rodinka. 

Taktéž na rybníce Výrov se v uvedené 

období nekrmilo a rovněž tam hospodařila 

rodina vyder. Při dvou bouřkách v období 

vysokých teplot došlo k náhlému velkému 

úbytku kyslíku a následnému úhynu ryb. 

Teprve koncem srpna bylo možno zase 

normálně krmit. 

Vzhledem k těmto okolnostem byly 

podzimní výlovy kapra o 40 % nižší než 

normálně. Naopak se velmi vydařil odchov 

ročka štiky a též lína. 

Celkem bylo tedy na podzim sloveno: 

• Kapr – 14 006 ks / 20 031 kg

• Štika roček – 935,5 kg

• Lín – 1 800 ks / 440 kg

• Bílá ryba – 65 kg

Výlov kapra byl o 13 500 kg menší, což se 

samozřejmě odrazilo na finanční částce, 

kterou dostáváme za vysazené ryby od ÚS. 

Vzhledem k vyhlídkám na teploty v dalších 

létech a nutnost v kritických situacích pomoci 

obsádce se zásobou kyslíku výbor rozhodl 

o zakoupení tří kusů solárních aerátorů na 

provzdušňování vody. Solárních proto, že 

není v dosahu elektrický proud. Tato zařízení 

budou instalována na vodu během dubna 

a května tak, aby byla v létě v provozu. 

Pro letošní rok byl také velký problém se 

sháněním násadové ryby, i vzhledem k tomu, 

že nebylo možno použít rybník Vatina jako 

komoru, nebyla voda. Ryba na Výrově byla 

nasazena již na podzim a z jara jen doplnění 

rybami na Vánoce. Na rybník Sytno máme 

ryby zamluveny, ale až na jaře budeme vědět, 

jestli bude dodáno vše. Doufejme, že letošní 

rok bude lepší než ten loňský.       



8.  Zpráva o hospodaření na revírech  
a chovných potocích za rok 2023

Loňský rok nebyl nijak příznivý pro chov ryb, hlavně kaprů. Nepodařilo se sehnat potřebné 

množství, které chybělo do vysazovacího plánu, nikde v organizaci v našem kraji a ani nikde 

jinde. Protože byl vysazovací plán po několik dřívějších let přesazován hlavně na revíru  

M4 – Hracholuské přehradě, nebude to na úlovcích v letošním a příštím roce znát. V loňském 

roce jsme jako jedna z mála organizací odchovali štiku. Ta byla vysazena na všechny naše 

revíry.

Na chovný potok Hadovka bylo vysazeno 20 000 ks váčkového plůdku pstruha potočního,  

ale vzhledem k extrémnímu počasí dochází k částečnému vysychání tohoto toku, a tak nebude 

plůdek zatím do Hadovky vysazován. 

Vysazení ryb na jednotlivé pstruhové revíry:

Úterský potok 1   č. 433 060:

Plán Skutečnost

Pstruh obecný 4 000 ks 10 000 ks

Lipan podhorní 1 000 ks 500 ks

 

Mže 5 B   č. 433 074:

Plán Skutečnost

Pstruh obecný 4 500 ks 5 200 ks

Pstruh duhový 1 000 ks 250 ks

Lipan podhorní 1 500 ks 2 000 ks

Siven není 400 kg

Mimopstruhové revíry:

Úhlavka 1   č. 431 070:

Plán Skutečnost

Kapr obecný 1 000 ks 1 000 kg

Lín obecný 600 ks 122 kg

Štika 1 000 ks 104 kg

Bílá ryba 1 000 ks 50 kg



Mže 5 A   č. 431 029:

Plán Skutečnost

Kapr 3 500 ks 3 500 kg 2 413 ks 3 542 kg

Lín 220 kg 0 ks

Štika 1 500 ks 15 cm 3 000 ks 147,5 kg

Okoun není 100 kg

Bílá ryba 2 000 ks 1 000 ks 88 kg

Mže 4    č. 431 028:

Plán Skutečnost

Kapr 28 000 ks 28 000 kg 14 989 ks 20 964 kg

Štika 4 500 ks (Š1) 11 360 ks (š. násada) 1 472 kg

Lín 2 – 3 500 kg 1 722 ks 318 kg

Sumec 1 000 ks 1 500 ks 15 cm

Okoun není 235 kg

Candát 4 000 ks 6 000 ks

Bílá ryba není 38 kg



Odevzdání přehledu o úlovcích
 

Odevzdaných přehledů bylo v řádném termínu 482 ks. 

230 ks bylo naprosto bez úlovků, 57 jich bylo špatně nebo vůbec nevyplněno. 

Některým provinilcům již bylo vysvětleno, jak přehled vyplnit, ti ostatní budou řešeni 

dodatečně. Je naprosto evidentní, že hříšníci si vůbec nepřečtou metodické pokyny pro 

vyplňování přehledů, a to na str. 86 – 88 bližších podmínek rybářského řádu. 

Velice často někteří napíší místo názvu a čísla revíru – MO Stříbro. Naše organizace hospodaří 

na pěti revírech, tak pátrejme, který to má zrovna být.



Přejeme všem členům mnoho štěstí,  

zdraví a pohodové chvíle u vody. 

Petrův zdar
Předseda MO ČRS Stříbro 

Ing. František Hodonický

Jednatel MO ČRS Stříbro 

Václav Pelc


